
Beantwoording vragen vanuit gemeenteraden 
 
In aanloop naar de wensen- en bedenkingenprocedure zijn er door de verschillende raden vragen 
gesteld over de Regio Deal. Hieronder kunt u deze vragen inclusief beantwoording vinden zoals deze 
met de betreffende raden zijn gedeeld. Daarnaast heeft het college van Leeuwarden een brief naar de 
raad van Leeuwarden gestuurd. Deze brief was naar aanleiding van ingediende wensen, bedenkingen 
en vragen van de raad van Leeuwarden. De brief is in dit document toegevoegd. 
 
Vragen gemeenteraad Leeuwarden 
 

1) Kunnen we beschikking krijgen over alle voorgenomen projecten voor de Regio Deal 
Noardwest Fryslân? 
In de bijeenkomst voor volksvertegenwoordigers van 22 juni 2023 is een overzicht gegeven 
van alle voorgenomen projecten. In de presentatie(s) die aldaar zijn gehouden, treft u 
daarvan een lijst aan. Deze presentatie is bijgevoegd. NB: de zes in de presentatie van 27 
september jl. genoemde projecten betreffen in sommige gevallen al een Leeuwarder invulling 
en concretisering van de programmaonderdelen en projectideeën die zijn genoemd in juni. Dit 
ten behoeve van de financieringsstrategie voor de cofinanciering van € 5 mln. (Leeuwarder 
specificatie). 

 
2) Op welke manier gaat de rest van onze gemeente ‘mee-ontwikkelen’ in de transitie die wordt 

gemaakt? 
Bij de totstandkoming van de aanvraag voor de Regio Deal en na toekenning van de Regio 
Deal is met verschillende partijen in de regio contact gezocht en onderhouden om de plannen 
verder te concretiseren. In de uitvoering van de Regio Deal is voorzien in een oriëntatiefase 
waarbij onderzocht wordt welke concrete projecten onder de vlag van de Regio Deal kunnen 
worden uitgevoerd. Onderdeel van deze oriëntatie is ook een consultatie van diverse partijen 
in de samenleving die belanghebbende, betrokkene of mede-uitvoerder van deze plannen zijn. 
Voordat een project start, zal deze consultatie plaatsvinden. Zie bijv. het onderzoek 
leefbaarheid en vitaliteit voor de tweede pijler. 

 
3) Hoe is de verdeling van de bijdrage van 5 mln. tot stand gekomen? 

Gelet op de inhoud van het convenant en het belang van de partners, is zoveel als mogelijk 
gekomen tot een verdeling waarbij ieders belang wordt uitgedrukt in een bijdrage aan 
cofinanciering. Daaruit is voortgevloeid dat de gemeenten en provincie elk een gelijk aandeel 
van € 5 mln. aan cofinanciering bijdragen. Op alle drie pijlers hebben deze overheden een 
gelijk belang. Uiteraard is aan de hand van een inventarisatie van voorgenomen projecten en 
reeds bestaande financiering voor de ambities in deze Regio Deal geverifieerd of dit 
verantwoord is. Uit deze inventarisatie is gebleken dat partijen dit bedrag (of zelfs meer) 
kunnen toerekenen aan de inzet in deze Regio Deal. 

 
4) Zijn er al ambities of intenties met het oog op de voortzetting van de regionale samenwerking 

voor de tijd na deze impuls, met het oog op de voortzetting van de regionale ambities? 
Omdat de wens te komen tot een Regio Deal voortvloeit uit de samenwerkingsverbanden 
waar we als regio al geruime tijd in samenwerken, is de Regio Deal een vervolg op die 
samenwerking. Na de Regio Deal zal verder bekeken worden hoe de samenwerking daarna 
vormgegeven wordt. De Regio Deal is (dan) ook een instrument (geweest) waarbij de banden 
met het Rijk zijn aangehaald en er door de regio meer belang voor deze regio is gewekt. We 
verwachten dat we na de voltooiing van deze Regio Deal nog lange tijd kunnen profiteren op 
de nu ontwikkelde strategie, doelen en samenwerking. Dat geldt voor het Rijk en voor de 
maatschappelijke partners in de regio. 

 



 
5) Welke lessen worden meegenomen, die er geleerd zijn van regio’s die eerder een regio deal 

hebben gehad? 
Belangrijke lessen die we hebben geleerd van andere regio’s: 
a. Formuleer concreet welke resultaten realistisch beschouwd behaald kunnen worden in deze 
Regio Deal (reeds voltooid); 
b. Begin in een vroegtijdig stadium met het neerzetten van een uitvoeringsorganisatie om snel 
na aangaan van de Regio Deal te starten met de uitvoering (reeds gaande); 
c. Verder zijn er diverse uitwisselingen tot stand gekomen met andere regio’s op inhoud. Er is 
veelvuldig contact met de reeds bestaande Friese Regio Deals, zoals die van Noordoost-
Fryslân, Zuidoost Fryslân en Natuur inclusieve Landbouw. Ook is er uitwisseling tot stand 
gekomen met Oost Groningen en Zuidoost Drenthe, waar vergelijkbare opgaven en ambities 
zijn geformuleerd. In onze oriëntatiefase zullen we hun inzichten betrekken bij onze projecten. 

 
6) Het bestuur bestaat uit 6 vertegenwoordigers van de belanghebbende partijen. Toetst het 

volledig bestuur de aanvragen? Heeft ook een vertegenwoordiger vetorecht? 
We interpreteren de vraag zodanig dat onder de term ‘bestuur’ de bestuurlijke 
vertegenwoordiging wordt bedoeld van de deelnemende gemeenten, de provincie, het 
waterschap en het Rijk wordt bedoeld. De functie van dit bestuurlijk overleg is tot nu toe enkel 
het bereiken van overeenstemming over de in het convenant genoemde ambities, 
doelstellingen, aanpak en resultaten geweest. Met de ondertekening van het Convenant voor 
de Regio Deal raakt de organisatie in een transitie van voorbereiding/onderhandeling naar 
uitvoering. Er wordt nu nog gewerkt aan een uitwerking van deze uitvoeringsfase en welke 
overlegvormen daarvoor zijn vereist. Er volgt nog een regionale samenwerkingsovereenkomst 
waarin is geregeld welke aansturing, bestuurlijk en ambtelijk, vereist is, hoe tot 
overeenstemming tussen de partners wordt gekomen en welke besluitvormingsroutes 
hiervoor moeten worden ingericht. We verwachten dat projectaanvragen die een budget uit 
de Regio Deal vragen, inderdaad in een bestuurlijk gremium worden behandeld en 
geaccordeerd. Tot nu toe is er geen sprake van eventuele vetorechten voor 
vertegenwoordigers in het nog verder vorm te geven bestuurlijk gremium. Hoe men tot 
overeenstemming en besluitvorming komt, wordt verder onderzocht en verkend. 
 

7) Partijen zien mogelijkheden voor aansluiting tot relevante landelijke programma’s. Hebben 
we alle relevante landelijke programma’s in beeld? Kunnen we daar een overzicht van 
krijgen? 
In de gesprekken met de vertegenwoordigers van het Rijk zijn in ieder geval de volgende 
landelijke programma’s benoemd als relevant voor deze Regio Deal: 
a. Het landelijke coalitieakkoord ‘Omzien naar elkaar, vooruitkijken naar de toekomst’; 
b. Nationale Woon- en Bouwagenda; 
c. Nationale Omgevingsvisie (NOVI); 
d. Programma NOVEX; 
e. Integraal Zorg Akkoord (IZA); 
f. Gezond en Actief Leven Akkoord (GALA); 
g. “Zorg op de juiste plek”; 
h. Aanpak georganiseerde criminaliteit; 
i. Preventie met gezag (ondermijning & jongeren); 
j. Nationaal Programma Onderwijs (NPO); 
k. Het Nationaal Programma Landelijk Gebied (NPLG); 
l. Beleidsprogramma Klimaat. 
Uiteraard zullen we eventuele nieuwe programma’s van het Rijk na de verkiezingen bij het 
aantreden van een nieuw kabinet nauwlettend in de gaten houden. Nieuwe programma’s 
zouden van invloed kunnen zijn op wat we binnen deze Regio Deal oppakken. 



 
Vragen gemeenteraad Harlingen 
 

1) Wat voor (financieel) vrije ruimte is er nog voor nieuw beleid? Bij welke pijlers? 
De totale deal bedraagt 40 miljoen euro inclusief BTW. Dit bedrag is verdeeld over de drie 
programmalijnen op basis van achterliggende businesscases. Dit zijn eerste schattingen. De 
businesscases worden verwerkt naar plannen van aanpak en op basis daarvan wordt het 
definitief budget aan een project gekoppeld. De verdeling per programmalijn staat wel vast. 
Onderling schuiven met middelen tussen programmalijnen is alleen mogelijk in overleg met 
het Rijk. 

 
2) Bestaande budgetten: zijn dit lopende projecten of zijn dit ook onderdelen van het akkoord 

op hoofdlijnen? 
Het zijn deels lopende projecten en bevat ook onderdelen vanuit het akkoord op hoofdlijnen. 
Er is een verschil in concreetheid van projecten onder de Regio Deal, bijvoorbeeld de 
Willemshaven is al concreet. In algemene zin kan worden gezegd dat programmalijn 1 al 
concreter is ten opzichte van de programmalijnen 2 en 3. Het sluit op onderdelen aan bij het 
Akkoord op hoofdlijnen of projecten die we al voornemens zijn om te gaan uitvoeren. 

 
3) Waar zijn de 150.000 euro uitvoeringskosten voor nodig? 

Dit is een bijdrage voor de gehele uitvoeringsperiode van vijf jaren. Afspraak is dat maximaal 
3% van de totale kosten ingezet kunnen worden als uitvoeringskosten. Bij de uitvoeringskosten 
kan gedachten worden aan bijvoorbeeld programmamanagement en 
programmasecretariaat. Maar ook monitoring van het programma en het financieel beheer 
met o.a. expertise rondom btw. 

 
4) Worden de uitvoeringskosten naar grootte van gemeente verdeeld? 

Nee. De bijdrage vanuit het Rijk wordt ook niet naar omvang van de gemeente verdeeld. 
Betekent ook in gelijke delen aan de kosten bijdragen. 

  
5) Is het mogelijk om in het convenant nog specifiek een toevoeging te doen over de huisvesting 

van arbeidsmigranten? Ook gelet op rapport van de Veiligheidsraad dat wonen onder 
arbeidsmigranten miserabel is. Is er al gesproken over huisvesting van arbeidsmigranten? 
Er is gesproken over arbeidsmigranten. In het convenant zijn de arbeidsmigranten benoemd. 
Een heel specifiek thema hoeft niet in het convenant te worden benoemd, de ambities in het 
convenant bieden voldoende ruimte om met dit thema vanuit de Regiodeal aan de slag te 
gaan binnen programmalijn 2.  

 
6) Er is geld  beschikbaar gesteld voor opzetten en aanjagen van het SEAP. Gaan we via de 

Regiodeal nu een extra financiële injectie aan het SEAP toekennen? 
Indien de raad akkoord gaat met het vrijgeven van het budget hiervoor, dan wel. De raad 
ontvangt eerst nog de evaluatie en de doorkijk naar SEAP 2 welke in dit najaar komt. De 
Regiodeal is een versnelling van het proces. 
 

7) Er mag maximaal 3% worden besteed aan uitvoeringskosten. Maximaal is anders dan wat je 
er aan besteedt. Streef je er naar om de 3% te behalen? 
Er is geen streven om het maximale budget te besteden. Als er minder geld nodig is voor de 
uitvoering, dan wordt er uiteraard minder geld uitgegeven.  

 
 
 
 



8) Wethouder geeft aan dat er mogelijk niet exact vijf miljoen euro in iedere gemeente gaat 
‘landen’. Dat er mogelijk in één gemeente iets meer terecht komt. Hoe kan dit dan? 
Alle projecten hebben in de basis een regionaal effect. Denk bijvoorbeeld aan het 
energielandschap in Waadhoeke. Hierdoor zal de verdeling naar verwachting niet exact vijf 
miljoen per gemeente zijn.  

 
Vragen gemeenteraad Waadhoeke 
 
Algemene inleiding voor beantwoording vragen 
Met de ondertekening van het Convenant voor de Regio Deal raakt de organisatie in een transitie van 
voorbereiding/onderhandeling naar uitvoering. Er wordt nu nog gewerkt aan een uitwerking van deze 
uitvoeringsfase en welke overlegvormen daarvoor zijn vereist. Er volgt nog een regionale 
samenwerkingsovereenkomst waarin is geregeld welke aansturing, bestuurlijk en ambtelijk, vereist is, 
hoe tot overeenstemming tussen de partners wordt gekomen en welke besluitvormingsroutes 
hiervoor moeten worden ingericht. We verwachten dat projectaanvragen die een budget uit de Regio 
Deal vragen in een bestuurlijk gremium worden behandeld en geaccordeerd. 
 

1) Heeft de raad een beslissende rol over de projecten? 
De raad heeft vanuit het budgetrecht de bevoegdheid om financiële middelen beschikbaar te 
stellen voor projecten. Deze projecten worden voorgelegd aan de raad gedurende de 
uitvoeringsfase. De exacte besluitvormingsroutes en de rol van de raad hierin wordt door 
middel van de regionale samenwerkingsovereenkomst geregeld. 
 

2) Wat is de rol van de raad, naast het beslissen over de projecten, binnen de Regiodeal? 
De raad kan in de rol van kadersteller en controleur invloed uitoefenen op de voortgang van 
de Regio Deal. Daarnaast is in het raadsvoorstel voor de wensen en bedenkingen uiteengezet 
op welke wijze de raad verder betrokken blijft gedurende de uitvoering van de Regio Deal. 
Namelijk: via de reguliere P&C cyclus, via jaarlijkse voortgangsrapportages, jaarlijkse 
netwerkbijeenkomsten met de regio. 

 
3) Heeft de raad ook een rol bij de totstandkoming van de programma organisatie? 

De programma organisatie is de verantwoordelijkheid van het college. Er volgt nog een 
regionale samenwerkingsovereenkomst waarin wordt geregeld welke aansturing, bestuurlijk 
en ambtelijk, vereist is, hoe tot overeenstemming tussen de partners wordt gekomen en welke 
besluitvormingsroutes hiervoor moeten worden ingericht. 

 
4) Hoe wordt de onderlinge bestuurlijke verhoudingen geregeld voor de besluitvorming rond de 

Regiodeal? 
Er volgt nog een regionale samenwerkingsovereenkomst waarin is geregeld welke aansturing, 
bestuurlijk en ambtelijk, vereist is, hoe tot overeenstemming tussen de partners wordt 
gekomen en welke besluitvormingsroutes hiervoor moeten worden ingericht. 

 
5) Welke lopende projecten uit de begroting zijn/ worden onderdeel van de Regiodeal? Welke 

projecten zijn bestaand? Welke projecten zijn nieuw? 
Het convenant Regio Deal zit op het niveau van businesscases. De business cases kunt u 
vinden in het convenant en in de presentatie van 22 juni voor de volksvertegenwoordigers. De 
concretisering naar projecten volgt in de uitvoeringsfase. Aan de voorkant is al wel nagedacht 
over bestaande projecten vanuit de Waadhoeke begroting die in de business cases kunnen 
vallen. Voorbeelden daarvan zijn het SEAP, Sense of Place (Dijk van een Wijf), het 
opwaarderen van vaarwegen of het energielandschap. 
 

 



6) Hoe krijgen we nog nieuwe projecten in de Regiodeal? 
Het vertalen van de business cases naar concrete projecten zal plaatsvinden gedurende de 
uitvoeringsfase. Hoe dit zal verlopen qua besluitvorming zal worden vastgelegd in de 
regionale samenwerkingsovereenkomst. 
 

7) Wanneer gaan we als Waadhoeke deze projecten vaststellen? 
De uitvoeringsfase heeft een doorlooptijd van 5 jaar, waarin de projecten vorm krijgen. 
 

8) Waadhoeke is kassier binnen de Regiodeal. Wordt de Regiodeal als een separaat project in de 
boekhouding opgenomen t.b.v. de onderlinge verantwoording richting de drie 
gemeenteraden en Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties (BZK)? 
Ja dit zal als een separaat project worden opgenomen in de boekhouding. Als kassiersrol 
fungeert Waadhoeke als bankier. Waadhoeke ontvangt de € 20 miljoen en zal de betalingen 
doen aan de overige deelnemende partijen op basis van besluiten van de bestuurstafel.  
Alleen de businesscases waarbij Waadhoeke verantwoordelijk zal zijn voor de uitvoering, 
zullen separaat terug te vinden zijn in de financiële administratie van de gemeente 
Waadhoeke. In de basis is iedere deelnemende partij verantwoordelijk voor de uitvoering en 
financiële verantwoording van zijn/haar eigen business cases. 

 
9) Hoe dragen de projecten in de Regiodeal bij aan de brede welvaart? En hoe worden deze 

getoetst?  
In het convenant zijn in artikel 8 afspraken opgenomen over de monitoring, evaluatie en 
voortang van de Regio Deal. In de komende periode zal gekeken worden hoe deze voortgang 
van de projecten en hiermee het behalen van de doelen omtrent de Brede Welvaart zullen 
worden gemonitord.  
 
ANTWOORD VRAAG 10 t/m 17 
Met een Regio Deal realiseren we middels samenwerking én met financiële middelen de 
doelen die de samenwerkende partners voor ogen hebben. Deze doelen passen binnen de 
gestelde kaders van de partners. Bij de planvorming kijken we naar de dan bestaande kaders 
en afspraken. 

 
10) Op welke wijze komt de koppeling tot stand tussen NPLG/FPLG en de plannen voor de Regio 

Deal? 
 

11) Hoe borgt het College de uitgangspunten van de eigen Waadhoeke bodemvisie (inclusief de 
aangenomen moties)? 

 
12) Hoe borgt het College de uitkomsten en verworvenheden van de reconstructie als gevolg van 

mijnbouwschade  in het Gebiedsproces Noordwest Fryslân?`  
 

13) Hoe past het College het Fries Doelenbeleid en de provinciale Landbouwagenda toe in de 
Regio deal?  

 
14) Hoe integreert het College de recreatie ambitie voor de gemeenten Waadhoeke, Harlingen en 

Leeuwarden middels bestemming Noordwest met die van de 'Ster van Franeker'? 
 

15) Hoe integreert het College de provinciale opgave voor behoud van landbouwgrond in het 
Energielandschap?  

 
16) Aanpak onderwijs op peil, blz. 7, brede talentontwikkeling middels onderwijsvoorzieningen. 

In hoeverre betreft dit een nieuwe koers voor het IHP van Waadhoeke? 



17) Creëren van woonzorggebieden, blz. 7, betekent dit dat de Woonvisie van Waadhoeke 
aangepast zal worden? 

 
18) Krijgt de gemeenteraad een reactienota betreffende de beantwoording, door colleges 

gemeenten/bestuur Wetterskip/ GS Fryslân, van de ingediende vragen? 
We bundelen de vragen en antwoorden en mogelijke amendementen en verstrekken deze aan 
alle volksvertegenwoordigers. 
 

19) Wanneer één of meerdere  van de vijf organen, betrokken bij de vaststelling van dit   
convenant, het convenant vaststelt met een amendement, hoe worden de andere organen 
hierbij dan betrokken? Met andere woorden, waar ligt dan het mandaat? 
De wensen en bedenkingen die middels amendementen bij de verschillende overheden 
worden meegegeven worden verzameld en worden op 20 oktober tijdens de volgende Brede 
Bestuurstafel besproken. Er zal dan in gezamenlijkheid worden besloten hoe navolging zal 
worden gegeven aan deze meegegeven wensen en bedenkingen. De uitkomst hiervan wordt 
meegenomen naar de colleges van de verschillende regionale partners eind oktober, waarbij 
zal worden besloten of het convenant zal worden ondertekend.    

 
 
Brief aan raad van Leeuwarden 
 
Geachte leden van de gemeenteraad, 
 
Op 19 september 2023 hebben we u uitgenodigd om uw wensen en bedenkingen aan ons te laten 
weten inzake het aangaan van een Convenant Regio Deal Noardwest Fryslân met het Rijk, de 
provinsje Fryslân, Wetterskip Fryslân en de gemeenten Harlingen en Waadhoeke. Op 27 september jl. 
heeft u daar een informatieve sessie in uw raad over kunnen bijwonen. Met deze brief geven we 
onze reactie op de ingediende wensen en bedenkingen.  
 
Vijf fracties, te weten PvdA, Lijst058, VVD, GroenLinks en Gemeentebelangen hebben wensen en 
bedenkingen ingediend (bijgaand). Aan de hand hiervan zijn we in staat beter in te spelen op uw 
verwachtingen bij het uitvoeringsgereed maken van de Regio Deal en welke inhoudelijke accenten in 
de uitvoering moeten worden aangebracht. We willen u hiervoor bedanken. 
 
Allereerst zijn we blij te vernemen dat de in het Convenant opgenomen doelstellingen door u worden 
herkend en erkend. We zien dan ook geen aanleiding om grote wijzigingen in dit Convenant door te 
voeren. We ervaren daarmee ook voldoende draagvlak bij uw raad om de ambities in het Convenant 
te realiseren. We begrijpen de opmerking dat we onze ambitie in het stuk meer mogen laten blijken. 
Het is echter als zodanig opgeschreven, omdat het Convenant onderdeel is en kader vormt voor de 
afrekening tussen regio en Rijk. We hebben de tekst op sommige onderdelen dusdanig geschreven 
dat deze afspraken kunnen worden gehaald. Wij willen bij de afrekening van de Regio Deal voldoen 
aan wat er is afgesproken in het Convenant. 
 
We werken in een samenwerkingsverband met andere partijen. Ten aanzien van enkele van de door u 
aangegeven punten moeten we nadere afstemming hebben met onze regiopartners. Dit vindt in een 
bestuurlijk overleg eind oktober plaats, voor definitieve vaststelling van het Convenant. Daar waar we 
nu geen uitspraken kunnen doen, geven we dat aan. We zullen u op een later moment aangeven hoe 
we met die punten omgaan. 
 
Onze reactie op de wensen en bedenkingen (de hierna onderstreepte 
onderwerpen) bouwen we op via de volgende thema’s: 

1. Algemene ambities en resultaten; 



2. Procesmatige aspecten, zoals de meetbaarheid; 
3. Betrokkenheid gemeenteraden in het vervolgtraject; 
4. Overige aspecten. 

 
1. Algemene ambities en resultaten 
We beseffen met u dat de ambities op een hoog abstractieniveau zijn beschreven en nadere invulling 
vragen. Die ruimte is er en we zullen uw wensen en bedenkingen betrekken bij de concretiseringsslag 
die nog volgt in de uitvoeringsfase. Uw reactie is voor ons wel aanleiding om enkele zaken in de 
uitvoering van dit Convenant aan te scherpen. Die zaken behandelen we hierna per programmalijn. 
 
Programmalijn 1 Vitale economie 

• Vereenvoudig regelgeving voor MKB: 
  Daar waar mogelijk, eventueel indien dit Rijksregels betreffen, wordt regeldrukverlaging 
betrokken bij de verdere uitvoering van de Regio Deal. Daarvoor bestaat ruimte in de Regio 
Deal. 

• Cultuur als drager van een goed en economisch en leefklimaat: 
  Binnen het onderdeel ‘Beleef Noardwest’ zijn enkele projectvoornemens ontwikkeld om 
cultuur als drager te laten fungeren. Ook binnen programmalijn 2 is aandacht voor cultuur, 
aangezien leefbaarheid en cultuur hand in hand gaan. 

• Doortrekken van de Kletsefeart in Stiens naar Feinsumer Feart: 
  Tot nu toe is er niet in voorzien in de plannen om daar uitvoering aan te geven in het kader 
van de Regio Deal. We kunnen hiertoe pas overgaan nadat hierover nadere afstemming in 
regionaal verband is geweest, maar geven nu alvast aan dat deze wens lastig te verbinden is 
aan de Regio Deal. Deze investering vraagt structurele beheers- en onderhoudslasten, waarin 
nu niet in is voorzien en ook niet uit de Regio Deal kan worden bekostigd. 

• Jonge en oude werknemers met elkaar in contact brengen: 
  Onderdeel van deze programmalijn is het project ‘Werken en leren in jouw eigen regio’ 
waarbij de Campus Middelsee te St. Annaparochie een belangrijke positie inneemt. 
Scholieren krijgen daar een netwerk aan bedrijven aangeboden waar ze met regionale 
bedrijven in aanraking komen om zo te leren van oudere werknemers en behouden te blijven 
voor de regionale arbeidsmarkt. Het doel is tweeledig: jongeren leren van ouderen en de 
kennis en ervaring van de ouderen blijft langdurig behouden voor de regio. 

• Duurzame economische ontwikkeling ook inzetten voor versterking van de sociale basis en 
ontmoeting: 
  Onderdeel van het versterken van het woon- en vestigingsklimaat in dit gebied is dat 
iedereen hier voldoende kan meedoen (participeren) en daarmee een zinvol bestaan in deze 
regio kan ontwikkelen. We verwachten met de Brede Welvaart Monitor die wordt gedaan 
inzicht te geven op dit gebied. 
 

Programmalijn 2 Kwaliteit van leven 
• Wonen voor jongeren: 

  Kwaliteit van leven en vitale kernen richt haar pijlers onder andere op het blijvend vestigen 
van jongeren in de kernen. De verschillende onderdelen om het gebied van de regiodeal 
aantrekkelijk te houden voor jongeren betreffen arbeidsmarkt, onderwijs en huisvesting. Als 
we het hebben over huisvesting dan is het van belang dat er voldoende betaalbaar aanbod is, 
zowel in de sociale huur als betaalbare koop. Daarvoor zijn onder andere de regionale 
woondeals getekend, deze deal moet zorgen voor extra aanbod ook in deze regio.  
  Wat we daar extra op kunnen doen is inzet op benutten van vrijkomende panden (ook 
relatie met voorkomen criminaliteit) (zoals scholen, kerken, winkels, boerderijen). De 
projecten die we in de kernen willen oppakken om deze te revitaliseren, zijn onder andere 
hierop gericht. Verder willen we jongeren ondersteunen bij het opknappen en verduurzamen 
van de bestaande woningen die vrijkomen op de woningmarkt. Door vergrijzing 



(sterfte/verhuizing) in dit gebied komen relatief veel woningen beschikbaar die nog binnen 
het betaalbare segment passen. Deze woningen voldoen vaak niet meer aan de huidige 
woonwensen en duurzaamheidseisen. Het project Loket woonopgaven is er op gericht om 
jongeren hierbij te helpen, zodat zij zelfstandig een waardevermeerdering van hun woning tot 
stand kunnen brengen door het op te knappen en verduurzamen. Bijkomend pluspunt is dat 
daarmee de bestaande, vaak karakteristieke beeldbepalende, panden in de kern van het dorp 
in stand blijven en dat draagt bij aan de ruimtelijke kwaliteit en daarmee de leefbaarheid. 

• Wonen voor ouderen/preventie: 
  Binnen de voorgenomen projecten zijn ook projecten opgenomen om de zorg voor 
thuiswonende ouderen te verbeteren. Daarbij is ook aandacht voor de thuissituatie. Deze 
projecten hangen ook af van de ontwikkelingen binnen het Integraal Zorgakkoord in Fries 
verband en de nog vast te stellen Woonzorgvisies van elke gemeente. 

• Extra openluchtzwembad ten zuiden van de stad: 
  Tot nu toe is er niet in voorzien in de plannen om daar uitvoering aan te geven in het kader 
van de Regio Deal. We kunnen hiertoe pas overgaan nadat hierover nadere afstemming in 
regionaal verband is geweest, maar geven nu alvast aan dat deze wens lastig te verbinden is 
aan de Regio Deal. Deze investering vraagt structurele exploitatielasten, waarin nu niet in is 
voorzien en ook niet uit de Regio Deal kan worden bekostigd. 
 

Programmalijn 3 Natuurlijk in balans 
• Elimineer zwakke schakels om duurzame economie te ontwikkelen: 

  De suggestie die hierbij gedaan wordt, dat we de mogelijkheid onderzoeken of creëren hoe 
we in de keten kunnen helpen bij de omslag naar duurzame productie, wordt opgepakt 
binnen de aanpak Bioregio. Daarin gaan we met verschillende partijen uit het gebied aan de 
slag om de keten te verkorten en te verbeteren.  

 
2. Procesmatige aspecten, zoals de meetbaarheid 
Per onderdeel gaan we hieronder in op verschillende procesmatige aspecten. 
 

a. Nulmeting en meetbaarheid 
Het Planbureau maakt regelmatige Brede Welvaart Scans voor deze regio en beschikt over veel 
informatie om te kunnen bepalen of de Regio Deal effect sorteert en de geschetste resultaten 
behaald worden. Bij zowel het indienen van de aanvraag als de totstandkoming van dit Convenant zijn 
zij betrokken geweest om realistische doelstellingen te benoemen waar zij daadwerkelijk ook een 
meting op kunnen doen. 
 
We zullen gebruik maken van externe expertise om doel en uitvoering op elkaar aan te laten sluiten. 
Onderdeel van de monitoringsaanpak is ook om tussentijds te kunnen bijsturen op basis van de 
monitoring. Als bepaalde activiteiten niet langer bijdragen aan het gewenste doel, zal moeten 
worden bijgestuurd en bepaald worden welke activiteiten wel bijdragen aan dat doel. Daartoe zullen 
inderdaad nulmetingen worden gedaan. 
 

b. Betrokkenheid maatschappelijke partners en inwoners 
De aanvraag zelf en ook de teksten van dit convenant zijn (op onderdelen) in samenspraak met 
enkele partners tot stand gekomen. Daar waar dit niet het geval is, worden regiopartners betrokken 
worden voordat de uitvoering start. 
 

c. Flexibiliteit voor tussentijdse ontwikkelingen en initiatieven 
Binnen de Regio Deal is deze flexibiliteit ingebouwd. Op sommige plekken, zoals een 
Vitaliseringsfonds, explicieter dan op andere plekken. Omdat we nog steeds bezig zijn met een 
concretiseringsslag, kunnen we nu ook ontwikkelingen en initiatieven betrekken. En op die plekken 



waar we weten dat we ingehaald kunnen worden door de tijd, worden projecten van de nodige 
flexibiliteit voorzien. 
 

d. Administratieve druk zo licht als mogelijk maken 
Het streven is inderdaad om de administratieve druk zo licht als mogelijk te maken. We komen echter 
door de verantwoordingsplicht van het Rijk over de Regio Deal wel steeds meer tot de conclusie dat 
een zekere administratieve druk zal blijven bestaan. De verantwoording zal conform de instructie van 
het Rijk moeten plaatsvinden om de Regio Deal Middelen te kunnen blijven inzetten. Binnen de 
inrichting van de programmaorganisatie voor de Regio Deal zal worden bekeken welke expertise, en 
voor welke doelgroepen, georganiseerd moet worden. Dat volgt op een later tijdstip. 
 
3. Betrokkenheid gemeenteraden in het vervolgtraject 
 

a. Werkbezoeken 
We kunnen uiteraard werkbezoeken voor volksvertegenwoordigers organiseren, zoals uw raad, 
waarbij we duidelijk laten zien welke voortgang, resultaten en effecten uit de Regio Deal komen. Er 
worden sowieso jaarlijkse bijeenkomsten georganiseerd, waarin we u over de voortgang en 
tussentijdse resultaten zullen informeren. 
 

b. Voortgangsrapportages (w.o. dashboard) 
In aanvulling op het hiervoor onder 2 onder a inzake nulmeting en monitoring genoemde zullen we 
inderdaad rapportages aanleveren over de voortgang.  
 

c. Actief informeren over plannen van aanpak 
We zullen u op de hoogte stellen van de onder de Regio Deal uit te voeren projecten. We zijn met 
onze regiopartners nog in overleg op welke wijze de informatievoorziening naar uw raden 
georganiseerd wordt. Er wordt na ondertekening van het Convenant een programmaplan opgesteld. 
 

d. Successen vieren en ontwikkelde inzichten 
Op verschillende momenten in dit proces is voorzien om tussentijdse resultaten te vieren en nieuwe 
inzichten uit te wisselen. 
 
4. Overige aspecten 
 

a. Brussel 
Bij de uitvoering van de Regio Deal zullen we, daar waar quick-wins en koppelkansen liggen, ook 
kijken of aanvullende financiering vanuit Europa mogelijk is. 
 

b. Lange termijndenken waarborgen 
De Regio Deal wordt aangegaan als onderdeel van een langjarig proces om de leefbaarheid in dit 
gebied, en de aandacht ervoor van Rijkswege, te versterken. We beseffen ons dat na de afloop van de 
Regio Deal de relatie met het Rijk en onze regiopartners aandacht blijft vragen. Deze Regio Deal zorgt 
voor een mooie basis om de relaties verder uit te breiden voor de (concrete) vraagstukken waar 
we voor de lange termijn voor staan. 
 
We verwachten u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 
 
Hoogachtend, 
burgemeester en wethouders van Leeuwarden, 
 


